
Boligudvalget

Til: Social- og boligministeren

Dato: 28. marts 2025

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

B 83
Forslag til folketingsbeslutning om at give andelsboligforeninger mulighed for at opdele 
ejendomme i ejerlejligheder.
Af Carl Andersen (LA) m.fl.

Spørgsmål 10
Ministeren oplyser i svar på spørgsmål 3, at forbuddet mod at ejerlejlighedsopdele 
ejendomme ejet af andelsboligforeninger blev indsat for at hindre, at lejere, der havde 
overtaget en ejendom via tilbudspligt, kunne omdanne den til ejerboliger. Vil ministeren 
oplyse, med hvilken hjemmel opdelingsforbuddet i givet fald opretholdes for de andelsbo-
ligforeninger, som ikke er blevet etableret med baggrund i en overtaget ejendom som 
følge af tilbudspligt? Ministeren bedes i sin besvarelse redegøre for, om det nogensinde 
har været hensigten at omfatte alle andelsboliger.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Carl Andersen (LA).
Spørgsmålet ønskes besvaret senest den 7. april 2025.
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på carl.andersen@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Henrik Møller
formand
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